
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 107 (Alm. del), som Folketingets udvalg 

for landdistrikter og øer har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 20. marts 

2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susie Jensen (DD). 

 

Spørgsmål nr. 107: 

”Vil ministeren, med henblik på at få dannet et overblik over 

kommunernes/færgeselskabernes færgebetjening af øerne, rekvirere og oversende 

de aktuelle sejlplaner for færgerne til de danske øer og 

kommunernes/færgeselskabernes eventuelle overvejelser om aktuelle ændringer i 

sejlplanerne?” 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet indhenter ikke oplysninger vedrørende sejlplaner 

mv. fra kommuner eller færgeselskaber for færgebetjening af øerne.  

 

Det skal ses på baggrund af, at der under ministeriet ydes tilskud, der bidrager til 

finansiering af færgedriften samt billiggørelse af færgetakster i en række kommuner, 

men at det er et lokalt ansvar nærmere at tilrettelægge færgedriften under 

hensyntagen til lokale forhold og præferencer.  

 

 

  

Med venlig hilsen 
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